

## Part 4 Writing

### 应用文写作

#### 写作题目

假定你是李华,你的美国笔友 Jackson 最近在考虑是否要出国留学,他来信征求你的意见。请你就此用英语给他写一封电子邮件,阐述你的观点,并给出理由(不少于三个)。

注意:1.词数 80 左右;

2.可以适当增加细节,以使行文连贯;

3.开头和结尾已给出,不计入总词数。

Dear Jackson, 亲爱的杰克逊:

I'm more than delighted to share my opinion, which I hope will be of some help to you.

我非常乐意分享我的观点,希望能对你有所帮助。

---

---

---

---

---

Yours,此致

Li Hua 李华

#### 思路点拨

主题	出国留学的好处或弊端	体裁	应用文
----	------------	----	-----

人称	以第一、三人称为主	时态	以一般现在时为主
布局	第一段:个人观点; 第二段:陈述理由; 第三段:希望采纳。		

## 遣词造句

### I. 用本单元所学单词或短语填空

1. **reasonable** *adj.* 有道理的, 合情理的
2. **expose** [ɪk'spəʊz] *vt.* 使接触; 使体验; 显露; 使暴露于(险境)
3. **exposure** [ɪk'spəʊʒə(r)] *n.* 接触; 体验; 暴露; 揭露
4. **setting** *n.* 环境, 背景; (小说等的) 情节背景
5. **gain** *vt.* 获得, 取得; 赢得; 增加
6. **insight** *n.* 洞察力; 眼光
7. **comfort zone** 舒适区; 舒适范围
8. **to begin/start with** 首先
9. **moreover/what's more** 此外, 而且

答案 1.reasonable 2.expose 3.exposure

4.setting 5.gain 6.insight 7.comfort zone

8.to begin/start with 9.moreover/what's more

### II. 本单元语块、语法运用

#### 1. 完成句子

(1) 我认为出国留学非常有道理。

**perfectly** /'pɜː .fekt.li/ **adverb**

**used to emphasize the word that follows**

**(用于强调所修饰的词) 十足地, 完全地, 彻底地**

I think it is **perfectly reasonable** to study abroad.

(2) 出国留学时,我们会置身于外语环境中,这让学习过程变得有趣且有效。

**engaging** [ɪn'geɪdʒɪŋ] **adjective** **approving** [赞成的]

**pleasant, attractive, and charming**

**令人愉快的; 有吸引力的; 迷人的**

While we are studying abroad, we **expose ourselves to** a foreign language setting and it makes the learning process engaging and effective.

(3) 浸润在外国的不同文化中,我们能够深入了解世界。

Bathed in a different culture of a foreign country, we can **gain great insights** into the world.

(3) 跨文化的经历能够让我们拥有国际视野。

**perspective** [pə'spektɪv] **noun (THOUGHT)** [ C ]

**a particular way of considering something**

**(思考问题的) 角度, 观点, 想法**

Cross-cultural experiences can give us **a global perspective**.

(5) 出国学习让我们走出舒适区,使我们变得更好。

Studying abroad takes us out of our **comfort zone** and changes us for the better.

答案 (1)perfectly reasonable (2)expose ourselves to (3)gain great insights (4)a global perspective (5)comfort zone

## 2.句式升级

(6)用含有同位语从句的句子改写句(1)

**I hold the view that it is perfectly reasonable to study abroad.**

我认为出国留学是完全合理的。

(7)用含有 exposure 作主语的句子改写句(2)

**Exposure to a foreign language setting while we are studying abroad makes the learning process engaging and effective.**

当我们在国外学习的时候，置身于外语环境中，学习过程变得迷人而有效。

(8)用连词 because 连接句(3)和句(4)

**Bathed in a different culture of a foreign country, we can gain great insights into the world because cross-cultural experiences can give us a global perspective.**

沐浴在异国的不同文化中，我们可以获得对世界的深刻见解，因为跨文化的经历可以让我们拥有全球视野。

答案 (6)I hold the view that it is perfectly reasonable to study abroad.

(7)Exposure to a foreign language setting while we are studying abroad makes the learning process engaging and effective.

(8) Bathed in a different culture of a foreign country, we can gain great insights into the world because cross-cultural experiences can give us a global perspective.

连句成篇

---

---

---

---

---

---

---

参考范文

Dear Jackson, 亲爱的杰克逊:

I'm more than delighted to share my opinion, which I hope will be of some help to you. Frankly, I hold the view that it is perfectly reasonable to study abroad. The reasons are as follows.

我非常乐意分享我的观点，希望能对你有所帮助。坦率地说，我认为出国留学是完全合理的。原因如下。

To begin with, exposure to a foreign language setting while we are studying abroad makes the learning process engaging and effective. Moreover, bathed in a different culture of a foreign country, we can gain great insights into the world because cross-cultural experiences can give

us a global perspective. Studying abroad takes us out of our comfort zone and changes us for the better.

首先, 在我们出国留学时接触外语环境使学习过程变得有趣和有效。此外, 沐浴在异国他乡的不同文化中, 我们可以获得对世界的深刻见解, 因为跨文化体验可以让我们拥有全球视野。出国留学让我们走出舒适区, 让我们变得更好。

All things considered, I hope you can choose to study abroad and start a new life.

综上所述, 希望你可以选择出国留学, 开始新的生活。

Yours, 此致,

Li Hua 李华

#### ■写作积累

赞成方:

(1) ...hold[确信] the view that it is perfectly reasonable to...

.....认为.....完全合理

(2) ...approve[赞成] of the idea that it makes good sense[理智] to...

.....赞同.....有道理(理智)的想法

反对方:

(1) However...are strongly against...They argue[论证; 说理] that...

然而.....强烈反对.....他们认为.....

(2) ...object[反对] to the idea that...

...反对...的想法

(3) ...firmly[坚决地] oppose[反对]...

……坚决反对……

(4) As the saying[谚语] goes, every coin has two sides. Its negative[负面的] aspects['æspekts][方面] are also apparent[ə'pærənt][显而易见].

俗话说，任何事情都有两面性。其消极方面也很明显。

个人观点:

(1) For my part...

对我来说……

(2) From my perspective[pə'spektɪv][角度]...

从我的角度来看…

(3) As far as I am concerned, undoubtedly...does more harm than good.

就我而言，毫无疑问……弊大于利。

(4) Personally[就本人而言], the advantages far outweigh[,aʊt'wei][比…更重要; 重于; 大于] the disadvantages.

在我个人看来，优点远远大于缺点。

(5) ...look at the issue['ɪʃuː][问题; 议题] from a different angle[角度].

……换个角度看问题。

过渡词(句)

(1) in the first place...in the second place...

首先，……其次，……

(2) Additionally[此外; 加之]...more importantly...

另外……更重要的是……

(3) to begin with...what's more/besides/moreover/in addition...to sum up/all in all/in conclusion/in summary...

首先……而且/而且/而且/除…之外还……总而言之/总之/最后/总之……

### 🔵 实战演练

(2021 江西赣州高二上第一次月考,★★)

假设你是李华,你打算利用假期出国旅游。请你就此给你的美国笔友 Michael 写一封信,谈论一下你出国旅游的原因。要点如下:

- 1.开阔眼界,了解国外的风俗和历史;
- 2.和来自不同文化背景的人交朋友,学习外语;
- 3.放松身心,欣赏美景。

注意:1.词数 80 左右;

2.可以适当增加细节,以使行文连贯。

---

---

---

---



## 答案全解全析

### Part 4 Writing

#### 实战演练

#### 应用文写作

One possible version:

Dear Michael, 亲爱的迈克尔:

These days, I am planning to travel abroad during the vacation, because I think traveling abroad is very meaningful. Firstly, it can broaden['brɔ : dn][扩展] my horizons[hə'raɪzn][地平线]. When I visit a foreign country, I can get a better understanding of its customs['kʌstəm][风俗] and history. Meanwhile[与此同时], I can make some foreign friends there. Besides[除...之外还有], communicating with the local people will give me the chance to pick up[提高] the language. Most importantly, I can relax myself and admire the beautiful scenery outside China.

这几天打算放假出国旅游，因为我觉得出国旅游很有意义。首先，它可以开阔我的视野。当我访问外国时，我可以更好地了解它的风俗和历史。同时，我可以在那里结交一些外国朋友。此外，与当地交流将使我有机会学习语言。最重要的是，我可以放松自己，欣赏中国以外的美丽风景。

Welcome to China when you are free. I do hope you can witness the great changes in China.

欢迎您有空时来中国。我特别希望你能见证中国的巨大变化。

Best wishes!最美好的祝愿!

Yours truly [（用于信末）你忠诚的], 敬启（上）,

Li Hua 李华